
“一带一路”减贫与发展学术会议

（二号通知）

“一带一路”倡议提出 10 年来，共建“一带一路”逐步从中国倡议走向国际实践，从理念转化为行

动，从愿景转变为现实，为构建人类命运共同体提供了实践平台，也为推进经济全球化健康发展、

破解全球发展难题和完善全球治理体系作出了重要贡献。2018 年 11 月 4 日，“一带一路”国际科学

组织联盟（ANSO）成立，为加强科技创新政策和发展战略对接，开展重大科技合作，培养创新创

业人才，提升科技创新能力，发挥了重要的平台作用，也为促进民心相通和经济社会可持续发展，

推动建设绿色之路、创新之路，推动构建人类命运共同体作出了积极贡献。2020 年 6 月 22 日，ANSO

批准成立“一带一路”减贫与发展联盟（ANSO-APRD），核心目标是以共建“一带一路”地区人类命

运共同体为导向，聚焦减贫与发展战略主题，不断增进交流、深化合作、整合资源、加强示范，建

立国际合作团队与试验基地，为推进“一带一路”可持续减贫与发展提供智力支持。ANSO-APRD 成

立以来，已在中国云南临沧市、宁夏盐池县建立了“减贫与发展示范区”。为了深入推进 ANSO-APRD

研究示范工作，梳理最新科技成果和实践模式，推进共建“一带一路”高质量发展，2024 年“一带一

路”减贫与发展联盟国际学术会议，定于 2024 年 9 月 6 日~9 月 9 日在银川召开。

一、主题与议题

会议主题：推进减贫致富•共享发展机遇

会议议题：会议将设主旨论坛和分论坛，围绕“一带一路”减贫与发展涉及的科教文卫与减贫、

环境健康与减贫、区域国别减贫与收敛韧性、致富与共同富裕、人与自然和谐共生、全球变化与区

域可持续发展、新型城镇化与农业转移人口市民化、数字乡村与一二三产业融合、乡村全面振兴与

县域高质量发展等重要内容开展交流和研讨。

二、会议时间与地点

会议时间：2024年 9月 6日-9月 9日，其中：

9月 6日全天报到注册

9月 7日上午主旨报告； 9月 7日下午分会场论坛

9月 8日上午主旨报告、闭幕式； 9月 8日下午学术考察

9月 9日返程

会议地点：宁夏银川市西夏区贺兰山西路 489号 宁夏大学贺兰山校区



三、组织单位

指导单位：

“一带一路”国际科学组织联盟（ANSO）

国际地理联合会（IGU）

主办单位：

“一带一路”减贫与发展联盟（APRD）

国际地理联合会农业地理与土地工程委员会（IGU-AGLE）

中国科学院地理科学与资源研究所

宁夏大学

承办单位：

宁夏大学地理科学与规划学院

宁夏大学阿拉伯学院

宁夏回族自治区盐池县人民政府

自然资源部乡村规划与治理工程技术创新中心

四、组织委员会

主 席：

刘彦随（发展中国家科学院院士、“一带一路”减贫与发展联盟主席、国际地理联合会农业地理

与土地工程委员会主席、中国科学院地理科学与资源研究所研究员）

王忠静（宁夏大学党委常委、副校长）

牛新春（宁夏大学阿拉伯学院执行院长 教授）

执行主席：

刘小鹏（中国地理学会发展地理学专业委员会副主任、宁夏大学地理科学与规划学院院长、工

程与地理学部常务副部长）

李玉恒（“一带一路”减贫与发展联盟秘书长、国际地理联合会农业地理与土地工程委员会副主

席兼秘书长、中国科学院地理科学与资源研究所副研究员）

委 员：

Monika Stanny（波兰科学院农村与农业发展所所长、“一带一路”减贫与发展联盟共同主席）

Rajendra Shresth（泰国亚洲理工学院环境、资源与发展学院院长，“一带一路”减贫与发展联盟

副主席）



廖和平（西南大学地理科学学院教授、“一带一路”减贫与发展联盟委员）

冯璐璐（宁夏大学阿拉伯学院书记 教授）

李 茜（宁夏大学地理科学与规划学院副院长 研究员）

刘东宁（宁夏大学阿拉伯学院 副教授）

李裕瑞（中国科学院地理科学与资源研究所 研究员）

郭远智（“一带一路”减贫与发展联盟秘书、中国科学院地理科学与资源研究所副研究员）

陈宗峰（“一带一路”减贫与发展联盟秘书、中国科学院地理科学与资源研究所副研究员）

冯巍仑（“一带一路”减贫与发展联盟秘书、中国科学院地理科学与资源研究所助理研究员）

会议秘书处

秘书长：

李玉恒（“一带一路”减贫与发展联盟秘书长、国际地理联合会农业地理与土地工程委员会

副主席兼秘书长、中国科学院地理科学与资源研究所副研究员）

执行秘书长：

李 茜（宁夏大学地理科学与规划学院副院长、研究员）

五、会议日程

2024年 9月 6日：全天报到注册

2024年 9月 7日：开幕式、大会主旨报告、分会场论坛

2024年 9月 8日：大会主旨报告、闭幕式、学术考察（宁夏吴忠市盐池县考察，详细路线及时

间安排见会议手册）

2024年 9月 9日：返程

六、会议注册与费用

经组委会研究，线上报名时间延期至 2024年 8月 31日，参会者可将参会回执发送至指定邮箱

（nxdxwp24@nxu.edu.cn）。

参会代表需缴纳会议注册费。会议注册费为 1800元，学生代表注册费 1200元，会议现场注册

缴费。会议注册费含参会许可、会议资料、会场租用、会间餐饮和茶歇等，参会往返交通和住宿费

用自理。

会议注册费不含会后考察费用，会后学术考察自愿报名参加，费用自理，由会务公司统一组织、

收取并开具发票。（温馨提示：计划于盐池县返程的参会代表，自行联系当地酒店住宿。）



会议注册费缴纳方式如下：

1.手机银行转账

户名：宁夏大学

账号：114 0101 889 0001 1157

开户银行：宁夏银行新市区支行

行号：313871015009

银行地址：银川市西夏区怀远东路 2号

银行电话：0951-2075252

2.二维码支付（支持银联、支付宝、微信）

3.缴费时请备注“姓名+减贫与发展会议会务费”，并保留好缴费记录，在会议现场注册报到时予

以出示。请在会议报到时务必确认您的开票信息和邮箱准确！

七、交通与住宿

1.乘车路线

（1）银川火车站：打车或步行至维也纳酒店（银川高铁店），6-10分钟。

（2）银川河东国际机场：可乘坐动车到银川火车站，约 11分钟；也可直接打车至酒店，约需

54分钟。



2.住宿

会务协议酒店为维也纳酒店（银川高铁店），协议价格为 300元/间（含早餐）。参会代表需提

前预订房间，住宿发票由酒店开具。也可选择周边其他酒店预定住宿。

维也纳酒店（银川高铁店）联系人：何丽雯 联系电话：15209670904 或 0951-6851111转 0

八、联系方式

王 鹏 博士 宁夏大学地理科学与规划学院

手机号 13723301431

邮 箱 nxdxwp24@nxu.edu.cn

苏贤保 博士 宁夏大学地理科学与规划学院

手机号 15095389721

邮 箱 suxb24@nxu.edu.cn



The International Academic Conference on Poverty
Reduction and Development

Yinchuan, Ningxia Hui Autonomous Region, China; September 6-9, 2024

Notification of meetings (Second Round)

（August 25, 2024）

Since the Belt and Road Initiative was proposed 10 years ago, the joint construction of the "Belt and

Road" has gradually shifted from a Chinese initiative to an international practice, transforming from

concept to action and from vision to reality. It has provided a practical platform for building a community

with a shared future for mankind and has made significant contributions to the healthy development of

economic globalization, addressing global development challenges, and improving the global governance

system.

On November 4th, 2018, the Alliance of National and International Science Organizations for the Belt

and Road Regions (ANSO) was established. It has played an important role in strengthening the alignment

of science and technology innovation policies and development strategies, conducting major scientific and

technological cooperation, cultivating talents for innovation and entrepreneurship, and enhancing the

capacity for scientific and technological innovation. ANSO has also made positive contributions to

sustainable economic and social development, propelling the construction of the Green Silk Road and the

Innovation Silk Road, and working towards the building of a community with a shared future for mankind.

On June 22nd, 2020, the Alliance of Poverty Reduction and Development (APRD) was funded by

ANSO. ANSO-APRD aims to build a community of shared future for mankind, promote collaborations

and academic exchanges in the fields of poverty reduction and sustainable development, establish

international cooperation teams and experimental bases, and provide intellectual support for advancing

sustainable poverty reduction and development in the "Belt and Road" region.

ANSO-APRD has set up "Poverty Reduction and Development Demonstration Zones" in Lincang

City, Yunnan Province, and Yanchi County, Ningxia, China.

To further advance the research demonstration work of ANSO-APRD, collate the latest scientific and

technological achievements and practical models, and promote the high-quality development of "The Belt

and Road", we hereby decide to organize the international academic conference of APRD in 2024.

（1）Conference Theme and Topics

Conference Theme: Promoting Poverty Reduction and Prosperity • Sharing Opportunities for

Development

Key Topics: The conference will feature plenary sessions and several parallel sessions. Discussions

will focus on key topics related to poverty reduction and development within the "Belt and Road" initiative,

including poverty reduction in cultural and educational undertakings, poverty reduction and environmental

health, regional and country-specific poverty reduction and resilience, common prosperity, and harmonious

coexistence between humans and nature, Global Change and Regional Sustainable Development, New



Urbanization and Citizenship of Agricultural Transfer Population, Digital Countryside and Integration of

Primary, Secondary and Tertiary Industries, Comprehensive Revitalization of Rural Areas and

High-Quality Development of Counties.

（2）Conference Date and Place

Conference Date: September 6-9, 2024. Detailed schedule:

September 6, 2024 : Registration

September 7, a.m. : Opening Session, Plenary Sessions.

September 7, p.m. : Parallel Sessions

September 8, a.m. : Plenary Sessions, Closing Session.

September 8, p.m. : Post-Congress Field Trips

September 9, 2024 : Excursions or Departure

Conference Place: Helanshan Campus of Ningxia University, 489 Helanshan West Road, Xixia

District, Yinchuan City, Ningxia, China

（3）Conference Organizing Committee

Guiding units：

Alliance of National and International Science Organizations for the Belt and Road Regions (ANSO)

International Geographical Union (IGU)

Sponsors：

ANSOAlliance of Poverty Reduction and Development (ANSO-APRD)

IGU Commission on Agricultural Geography and Land Engineering (IGU-AGLE)

Ningxia University

Institute of Geographic Sciences and Natural Resources Research (IGSNRR), CAS

Organizers：

School of Geography and Planning, Ningxia University

School of Arabic Studies, Ningxia University

People's Government of Yanchi County, Ningxia Hui Autonomous Region

Rural Planning and Governance Engineering Technology Innovation Center, MNR

（4）Conference Organizing Committee

Conference Chairs

Liu Yansui Fellow of The World Academy of Sciences (TWAS), Chair of IGU-AGLE, Chair of

ANSO-APRD, and Professor of IGSNRR, CAS.

Wang Zhongjing The Standing Committee Member of the Party Committee and vice president of

Ningxia University.

Niu Xinchun Executive dean and professor of the School of Arabic Studies, Ningxia University.



Executive Chairs

Liu Xiaopeng The deputy director of China Development Geography Specialty Committee,Dean of

the School of Geography and Planning, Ningxia University and executive deputy director of the

Department of Engineering and Geography.

Li Yuheng Professor of Institute of Geographic Science and Natural Resources Research, CAS,

Secretary-General of IGU-AGLE and Secretary-General of ANSO-APRD.

Members

Monika Stanny Director of the Institute for Rural and Agricultural Development of the Polish

Academy of Sciences and Co-Chair of ANSO-APRD.

Rajendra Shresth The dean of School of Environment, Resources and Development, Asian Institute

of Technology, Thailand, Vice Chairman of ANSO-APRD.

Liao Heping Professor of the School of Geographic Sciences, Southwest University, member of

ANSO-APRD.

Feng Lulu Party secretary and professor of the School of Arabic Studies, Ningxia University.

Li Qian Deputy dean and professor of the School of Geography and Planning, Ningxia University.

Liu Dongning Associate professor of the School of Arabic Studies, Ningxia University.

Li Yurui Professor of Institute of Geographic Science and Natural Resources Research, CAS.

Guo Yuanzhi Associate Professor of Institute of Geographic Science and Natural Resources

Research, CAS and secretary of ANSO-APRD.

Chen Zongfeng Associate Professor of Institute of Geographic Science and Natural Resources

Research, CAS and secretary of ANSO-APRD.

Feng Weilun Assistant Professor of Institute of Geographic Science and Natural Resources Research,

CAS and secretary of ANSO-APRD.

Secretariat of the Conference

Secretary-General:

Li Yuheng Professor of Institute of Geographic Science and Natural Resources Research, CAS,

Secretary-General of IGU-AGLE and Secretary-General of ANSO-APRD.

Executive Secretary-General

Li Qian Deputy dean and professor of the School of Geography and Planning, Ningxia University.

（5）Conference Program

September 6, 2024 : Registration

September 7, 2024 : Opening Session, Plenary Sessions, Parallel Sessions

September 8, 2024 : Plenary Sessions, Closing Session, Post-Congress Field Trips

September 9, 2024 : Excursions or Departure



（6）Conference Registration fee

After the study of the organizing committee, the online registration period is extended to August 31,

2024, participants can send the registration receipt to the designated email address

(nxdxwp24@nxu.edu.cn).

Registration fee: Full Delegate, 1800 CNY; Student, 1200 CNY. The conference registration fee will

be paid on-site. The fee covers conference materials, venue rental, and coffee breaks. Meals, lodging, and

travel are not included.

The conference registration fee does not include post-conference study tour costs, post-conference

academic study tour voluntary registration to participate in, at their own expense, by the conference

company unified organization, the conference company will organize, collect and issue invoices. (Warm

reminder: delegates who plan to return to Yanchi County should contact local hotels on their own for

accommodation.)

Payment of the conference registration fee is as follows:

1. Mobile bank transfers

Username: Ningxia University

Account: 114 0101 889 0001 1157

Bank of Account: Ningxia Bank, New Downtown Sub-branch

Number: 313871015009

Address: No. 2, Huaiyuan East Road, Xixia District, Yinchuan, China

Tel: 0951-2075252

2. QR code payment (Supports UnionPay, Alipay, WeChat)

3. Please note “Name + Poverty Reduction and Development Conference Fee” when making

payment, and keep the payment record to show it when registering and checking in at the conference site.

Please make sure that your invoicing information and e-mail address are accurate when you check in at the

conference.



（7）Transportation and Accommodation

Transportation routes

(1) Yinchuan Railway Station: Take a taxi or walk to Vienna Hotel (Yinchuan High-speed Railway

Shop), 6-10 minutes.

(2) Yinchuan Hedong International Airport: You can take a train to Yinchuan Railway Station, which

takes about 11 minutes, or take a taxi directly to the hotel, which takes about 54 minutes.

Accommodation

The agreed hotel for the conference is Vienna Hotel (High-speed Railway Shop of Yinchuan), the

agreed price is 300 yuan/room (including breakfast). Participants need to book the room in advance, and

the accommodation invoice will be issued by the hotel. You can also choose other hotels in the

neighborhood to book accommodation.

Contact person of Vienna Hotel (Yinchuan High-speed Railway Shop): He Liwen Tel: 15209670904

or 0951-6851111 ext 0

（8）Conference Secretariat

Dr. Wang Peng, Email: nxdxwp24@nxu.edu.cn; Phone: +86-13723301431

Dr. Su Xianbao, Email: suxb24@nxu.edu.cn; Phone: +86-15095389721



“一带一路”减贫与发展联盟国际学术会议

2024年 9月 6日~9日, 中国•银川

会议回执

姓名： 职务 /职称：

国籍： 单位：

手机： 邮箱：

发票抬头： 税号：

抵达时间： 2024 年 月 日 返程时间： 2024 年 月 日

是否需要会务组代为预定住宿

（在对应选项打）

需要□： 个标准间或 个单间

入住时间： 月 日至 日

不需要：□
是否安排学术报告

（在对应选项打）

是□

否□
Title：

Authors:

Abstract:

(300 words)

Keywords：

论文所属议题（作为论文分组依据，可多选，

在对应选项打）

 1.科教文卫与减贫

 2.环境健康与减贫

 3.区域国别减贫与收敛韧性

 4.致富与共同富裕

 5.人与自然和谐共生

 6.其他



The international academic conference of alliance of Poverty

Reduction and Development, ANSO
September 6~9, 2024 Yinchuan, China

Attendance Confirmation Form

Name： Profess ional Tit le /Posi t ion：

Country： Organ izat ion/ Ins t i tute：

Tel Number： Emai l：

Rece ipt Ti t le： Receipt deta i l s :

Arriva l Date： September th ,2024 Departure Date： September th ,2024

Please conf irm if you need the conference

team to arrange hote l reservat ions .

(Please mark the corresponding opt ion

by)

Need□： Standard Room; Single Room

Check IN Date： September th ,2024

Check OUT Date： September th ,2024

No：□
Oral presentat ion (Please mark the

corresponding opt ion by )
Yes：□
No：□

Title：

Authors:

Abstract: (300 words)

Keywords:

Topic Category （ Please mark the

corresponding opt ion by）

 1. Poverty reduction in cultural and educational
undertakings
 2. Poverty reduction and environmental health  3.
Regional and Country-specific poverty reduction and
resilience
4.Common prosperity
 5. Harmonious coexistence between humans and
nature

 6. Others
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